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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Vaja finalitzant, senyoria.

La senyora consellera d’Educació, Cultura i Esport:

Així qualifica Ciudadanos les inversions de la Generalitat.

Quinze AMPA es manifestaren al setembre davant de l’ajun-
tament demanant que es deixara de bloquejar Edificant. 
Tenen també bloquejades les inversions del pla Convivint de 
polítiques inclusives…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria .

La senyora consellera d’Educació, Cultura i Esport:

No toquen d’oïdes, visiten Alacant, és preciosa, els la reco-
mane . Jo vaig (inintel·ligible) … (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Pregunta 1.689 que formula el diputat Miguel Barrachina, 
del Grup Parlamentari Popular, al Consell sobre els transva-
saments d’aigua . Serà substanciada per la Conselleria d’Agri-
cultura, Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i 
Transició Ecològica.

Quan vullga, senyoria.

El senyor Barrachina Ros:

Muchas gracias, señora presidenta .

Y, señora Navarro, como es la primera vez que comparece, 
que interviene con mi grupo, le deseo felices resultados y 
le digo que no habrá ningún grupo más feliz en esta cámara 
que el Popular si a su salida no sucede lo que le ocurrió a su 
compañera, récord europeo de abandono de tierras produc-
tivas en la Comunidad Valenciana, récord nacional de enve-
jecimiento de nuestros agricultores, las plagas campando 
a sus anchas, y, además, una salida que, según su propio 
subsecretario de agricultura, de Compromís, fue una purga 
deplorable, hecha con métodos deleznables. Por tanto, el 
Partido Popular le desea que usted termine de la mejor 
manera .

Y la primera piedra para que ese camino, ese sendero, no se 
vuelva a repetir, es el agua, sin agua no hay agricultura. Este 
mes pretende el gobierno socialista, que ustedes respaldan, 
perpetrar contra Alicante, que ha sido la cincuenta y dos, 
de cincuenta y dos provincias, en dos años consecutivos, 
no sé si usted sabe que la probabilidad de ser el cincuenta 

y dos es una de cincuenta y dos, pero en dos años conse-
cutivos deberían pasar dos mil setecientos años para que 
esto suceda, y en este mismo mes que ustedes perpetrarán 
esos presupuestos contra Alicante pretenden dejarles sin 
agua . (Aplaudiments) 6 .000 empleos directos, 3 .000 millo-
nes y millones de árboles veremos sacarse en el sur de la 
Comunidad Valenciana .

Por tanto, le pregunto si usted se va a emplear contra el 
recorte de trasvases, si va a secundar las acciones judicia-
les que se llevarán a cabo, incluso en el Tribunal Supremo 
de la Junta de Andalucía, de Murcia y de la Diputación de 
Alicante, que preside don Carlos Mazón, si va a defender 
judicialmente a nuestros regantes y el consenso, la unanimi-
dad que se alcanzó en aquel momento.

Y le pregunto también; ayer conocimos un informe de la 
Universidad de Alicante que dice que el recorte en el Tajo, 
en contra de las recomendaciones técnicas en los cuatro 
años de gobierno socialista, supone 590 millones de euros 
de pérdidas. Y esos 190 en concreto para Alicante hace que 
se genere una deuda hídrica que le pido que reclame en 
favor de aquellos que han visto recortarse un agua por la 
que lucharon, que consiguieron, y que ustedes le pretenden 
quitar.

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
honorable consellera .

Quan vullga, senyoria.

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Moltes gràcies, senyora presidenta .

No se preocupe, señor Barrachina, que este Consell tiene un 
compromiso porque llegue el agua, por pelear por que llegue 
esa agua, que es nuestro derecho, el de la ciudadanía y el de 
la agricultura, y por eso defendemos mantener el trasvase 
Tajo-Segura con un caudal ecológico de 6 metros cúbicos 
por segundo, y en eso estamos trabajando. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Per a continuar en la formulació de la pregunta, té la paraula 
el senyor Barrachina .

El senyor Barrachina Ros:

Muchas gracias, señora presidenta .
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Señora consellera, eso ya es asumir una buena parte del 
recorte que van a pagar con sus empleos nuestros agricul-
tores en la Comunidad Valenciana, ya es asentir, ya es ceder, 
ya es empezar rindiéndose en ese trasvase indispensable 
Tajo-Segura.

Y permítame que le pregunte también por el otro tras-
vase, otro importantísimo para la provincia de Valencia, y, 
fundamentalmente, para la provincia de Alicante, el tras-
vase Júcar-Vinalopó. Han salido los usuarios, los regantes, 
a decir que ellos no pagaran el dinero desaparecido por las 
obras del trasvase. ¿Sabe usted qué dinero desapareció? El 
de las mordidas del trasvase Júcar-Vinalopó que, cuando han 
inspeccionado el domicilio del tesorero del Partido Socialista 
Obrero Español en la Comunidad Valenciana entonces, 
el señor Pepe Cataluña, resulta que hasta 10 millones de 
euros, presuntamente, se llevaron para financiar ilegal-
mente al Partido Socialista, y ahora, las obras de amortiza-
ción, pretenden cobrarle a los regantes alicantinos esa canti-
dad de dinero .

Dirán que no conocen a Pepe Cataluña (soroll de papers), 
pero es este, Pepe Cataluña es este, no este de aquí, el de 
las gafas es el hermano del imputado Francis Puig, sino este 
de aquí, que es el imputado Pepe Cataluña, extesorero del 
Partido Socialista. (Aplaudiments)

Por tanto, mi pregunta es: ¿van ustedes a pedirles a los 
regantes alicantinos en la amortización de esa obra de tras-
vase el dinero que, presuntamente, fue para dopar electoral-
mente con diez millones de euros al Partido Socialista en la 
Comunidad Valenciana? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Per a continuar donant resposta a la pregunta, té la paraula 
l’honorable consellera .

Quan vullga, senyoria.

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Moltes gràcies, senyora presidenta .

La veritat és que, bé, efectivament, jo al senyor Pepe 
Cataluña no el conec, sí que sé que férem ací una comissió 
d’investigació la passada legislatura precisament per a esbri-
nar tot el que havia passat, i Compromís va estar ahí també 
fent treball d’investigació.

En qualsevol cas, sí que li dic que per a esta conselleria i 
esta consellera l’aigua és molt important, com un dret humà 
i com una necessitat per a la nostra agricultura . I també el 
que volem és fugir de demagògies i fugir d’estes guerres 
de l’aigua. A qui li he sentit jo dir això recentment? Ah!, sí, 
a Feijóo, sí. Efectivament, també va dir el 3 de novembre, a 
Guadalajara, «que se deben reducir los consumos de agua 
de los territorios que reciben caudales de otras cuencas»; 
pareix ser que els discursos se adapten un poquet segons 
el territori en el que u es troba, això és una mancança de 

coherència. Bé, que cadascú s’ho faça mirar. En qualse-
vol cas, va dir «que el agua necesita pactos y no guerras». 
Doncs, estem d’acord .

El que necessita també és transparència, i per això anem a 
recuperar des de la conselleria la ficada en marxa de l’ob-
servatori ciutadà de l’aigua, perquè n’hi haja transparència 
absoluta quant a la gestió de l’aigua i les decisions que s’han 
de prendre, perquè hem de protegir l’aigua, l’aigua és molt 
important, i sobretot en esta situació de canvi climàtic.

Com vosté sap, el transvasament, el Tajo-Segura, es una obra 
dissenyada en els anys seixanta, en un moment en el que 
no es tenia en compte la situació de canvi climàtic a la que 
ara mateix ens enfrontem. I això és un problema, això és un 
problema perquè estem davant d’una situació de mancança 
de pluges i d’elevades temperatures que està ficant en perill 
l’aigua que ens ha d’arribar.

Però, per això, des de la conselleria es treballa des de fa 
temps, precisament, en la modernització dels regadius, i 
així tenim l’Estratègia valenciana de regadius que és fona-
mental per a eixa tasca i garantir l’estalvi hídric necessari. 
Precisament, en els pressupostos s’ha incrementat la partida 
en un 26,34 % més, és a dir, huit milions d’euros per a eixa 
modernització de regadius.

També, hem de parlar de depuració d’aigües, perquè nosal-
tres sí que treballem en la depuració d’aigües. I sap qui no 
treballa en la depuració d’aigües? La Comunitat de Madrid. 
Qui governa a la Comunitat de Madrid? (Veus) el Partit 
Popular. I què passa? No, és que, clar…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

…que no depura les aigües, i després això genera un 
problema per a la nostra agricultura i per a l’aigua que ha de 
vindre . (Veus)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Però és que Madrid, també, demana més hectòmetres cúbics 
del Tajo que reduirien a la meitat l’aigua que ens ha d’arribar 
per a beure. Això són les notícies de les que vosté no parla.

I també tenim un altre problema, que és com se gestiona l’ai-
gua a Múrcia, perquè a Múrcia el que es fa és furtar l’aigua, 
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furtar l’aigua. I qui governa a Múrcia? El Partit Popular. Ui, 
quina sorpresa!

Aleshores, qui fa demagògia? Qui no fa el seu treball? Qui no 
se preocupe per depurar l’aigua, per reutilitzar-la? El Partit 
Popular. I qui ve ací sempre a parlar d’aigua i fer demagògia? 
El Partit Popular.

Jo convide el seu partit a treballar realment, a treballar real-
ment, i recolzar a esta conselleria en el treball de reutilitza-
ció, de modernització dels regadius, de depuració d’aigües, 
perquè tingam aigua bona tant per a beure com per a la 
nostra agricultura que és tan important.

I li demane, per favor, que abandone la demagògia. Sap on 
porta la demagògia? Als desastres ecològics com el del Mar 
Menor .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Pregunta 1.751, que formula el diputat Eduardo del Pozo 
a la consellera d’Agricultura, Desenvolupament Rural, 
Emergència Climàtica i Transició Ecològica, sobre els agents 
mediambientals .

Quan vullga, senyoria.

El senyor Del Pozo Querol:

Muchas gracias, señora presidenta .

Desde el Grupo Parlamentario Ciudadanos nos hubiera 
gustado hacer esta pregunta a la anterior consellera, Mireia 
Mollà, porque ella era la que llevaba tres años gobernando 
y tenía las competencias en agentes medioambientales, 
pero, bueno, Compromís se anticipó y la cesó por luchas 
internas .

Entonces, sabiendo que usted termina de aterrizar y lo 
entendemos, claramente, pero no nos queda otra que 
preguntarle a usted, en este caso, qué es lo que opinan los 
partidos del Botànic, PSOE, Compromís y Podemos, sobre 
los agentes medioambientales, sobre aquellos que protegen 
la naturaleza valenciana, si creen que cuentan con los sufi-
cientes recursos humanos y materiales para llevar a cabo su 
acción profesional.

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta formulada, té la paraula 
l’honorable consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies, senyora presidenta .

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Espere un moment que arribe el diputat a l’escó i li done la 
paraula .

Quan vullga, senyoria.

La senyora consellera d’Agricultura, Desenvolupament 
Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica:

Gràcies, senyora presidenta .

El que ha de tindre clar és el meu compromís perquè millore 
amb eixos recursos materials que són necessaris per a la 
tasca tan important que fan els agents mediambientals. 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula el senyor Del Pozo per a continuar amb la 
formulació de la pregunta.

I aprofitem, mentre ve, que el recordatori del senyor Castelló 
que me demanava era que poden vostés fer les seues 
intervencions des dels escons i aixina agilitzem un poc el 
plenari, que hem perdut la cultura d’aquesta qüestió en 
període pandèmic, però sempre instem des de la Mesa a 
recuperar-lo.

Quan vullga, senyoria.

El senyor Del Pozo Querol:

Vale . Gràcies, senyora presidenta .

También quería aprovechar, agradecer, en este caso, la 
presencia de agentes medioambientales hoy, aquí, en el 
Pleno, que han querido aceptar la invitación que les lanzaba 
el Grupo Parlamentario Ciudadanos para ver este punto del 
Pleno .

La verdad es que, bueno, no se ha mencionado que tienen 
mucho compromiso, mucho compromiso, pero llevan 
casi ocho años gobernando y los partidos que integran el 
Gobierno del Botànic –PSOE, Compromís y Podemos– pues 
la verdad es que no se han encargado de cuidar la situación 
de los agentes medioambientales. Porque nos cuentan que 
tienen que trabajar con coches que tienen hasta 26 años 
de antigüedad, que no tienen aire acondicionado, que en 
verano tienen que llegar a soportar hasta 40 grados dentro 


